

社会科学类国际交流期刊 / 《全国报刊索引》核心期刊



五台山研究

明教契嵩与儒家四书

科技支撑在五台山世界文化景观遗产中的作用

佛教信仰研究领域的重大突破

——评李利安《观音信仰的渊源与传播》

山西省一级期刊
季刊 2011年
总第107期

国内定价：¥13元
国外定价：\$8元

2

五台山研究

佛 学 研 究

- 明教契嵩与儒家四书 韩焕忠(3)
- 两晋南北朝佛教的民间化 宇恒伟 李利安(9)
- 《中论》与《顺正理论》因缘观的比较 曹彦(14)
- 小考《宗镜录》中的“禅教一致”思想 金东淑(19)
- 践行“人间佛教”的妙湛大师 周祝英(25)

遗 产 保 护

- 科技支撑在五台山世界文化景观遗产中的作用 崔玉卿(29)

名 人 与 高 僧

- 五台高僧法尊法师与次第思想在学僧教育中的实践 方兰(48)

新 书 评 介

- 佛教信仰研究领域的重大突破
——评李利安《观音信仰的渊源与传播》 李海波(55)
- 桂影横斜禅院静 月华普照四海清
——读心月法师《桂月集》 张云飞(61)

学 术 动 态

- 2011年中国首届儒释道传统文化智慧发展高峰论坛在五台山举行
高峰毅(63)
- 中国五台山第二届国际文化旅游月开幕 心怡(64)
- 中国五台山第二届国际文化旅游月招商引资成果丰硕
白永兴(54)
- 文殊祖庭书法现场笔会在五台山殊像寺举办 焦瑾琦 张鑫钰(24)

封面摄影 五台山夏景

肖雨



MT WUTAI RESEARCHES

CONTENTS

NO. 2 2011

-
- Qi Song of the Religion of the Ming Dynasty and the Four Books of Confucianists ... HAN Huan-zhong(3)
- The Popularization of the Buddhism in the Northern and Southern Dynasties ... YU Hen-wei LI Li-an(9)
- A Comparison of the Views of Cause between *Zhong Lun* and *Shun Zheng Theory* CAO Yan(14)
- An Inquiry into the Thought of the Correspondence between “Chan and Religion” in *Zong Jing Lu*
..... JIN Dong-shu(19)
- The Great Master Miao Zhan Who Practices “the Folk Buddhism” ZHOU Zhu-ying(25)
- On the Role Played by Technology in Protecting and Developing the World Cultural Heritage Mt. Wutai
..... CUI Yu-qing (29)
- The Eminent Monk and the Master of Law Fa Zun’ s Practice in the Monk Training FANG Lan(48)
- An Important Breakthrough in the Field of Buddhist Belief Research
——A Commentary on *The Origins and the Spreading of the Belief in Bodhisattva Guan Yin* by Li
Li-an LI Hai-bo(55)
- A Reading into *Gui Yue Ji* by the Master of Law Xin Yue ZHANG Yun-fei(61)
- The First Summit Forum for Developing the Traditional Culture and Wisdom of Confucianism, Taoism and
Buddhism of China Being Held in Mt. Wutai in 2011 GAO Feng-yi(63)
- The Second International Cultural Tourism Month of Mt. Wutai Being Started XIN Yi(64)
- The Vast Investment Brought into Mt. Wutai by the Second International Cultural Tourism Month
..... BAI Yong-xin(54)
- A PEN for Calligraphy Being Held in the Suxiang Temple of Mt. Wutai
..... JIAO Jin-qi ZHANG Xin-yu(24)